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Forum: Brugergruppens Arbejdsgruppe 

Tid: Torsdag den 16. november 2023, kl. 17.00 

Sted: Rådhusets forhal, mødelokale 2 

Deltagere: Brugergruppens Arbejdsgruppe: 

Birthe Y. Nielsen, Karen Poulsen, Jens Klindt, Karsten Wenneberg, 

Lars Bremer, Pia Larsen, Povl Markussen og Rudi Tobisch 

Formand Marianne Burchall 

Afdelingschef Marie Brøchner Jespersen 

Konstituteret Enhedsleder Dorthe Espenhein  

Klimakoordinator Hans-Henrik Høg 

Energi- og udviklingskonsulent Niels Hansen 

Afbud: Formand Marianne Burchall, Konstitueret Enhedsleder Dorthe 

Espenhein 

Povl Markussen og Karen Poulsen 

Referent: Tina Malling Buck 

Afdelingschef Marie B. Jespersen præsenterede sig selv, hvorefter alle rundt 
om bordet præsenterede sig. 
 

1. Godkendelse af dagsorden  
 

2. Temadrøftelse vedr. brug af biomasse i fjernvarmen.   
Råd for Grøn Omstilling v/Jens Dalstrøm samt VEKS  v/ Catarina 
Marcus-Møller 
 

Mødesager / notater der skal videre til politisk behandling / 

orientering 
 
Ingen 

Sager til behandling / beslutning i Brugergruppen: 
 
Ingen 

Orientering om: 
 

3. Orientering om tilskud til Albertslund Verdensmål Centeret 2024 v/Niels 
Hansen 
(bilag klar til Brugergruppemødet)  
 
Kort gennemgang af punktet.   

 
4. Mødedatoer i 2024 & fremtidige temadrøftelser v/Marianne Burchall 
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(bilag klar til Brugergruppemødet) 
 
Kort gennemgang af punktet. Punktet blev kort diskuteret i forhold til 
årshjulet og de punkter Brugergruppen ønsker at behandle i løbet af 
året. Det blev aftalt, at der programsættes temadrøftelser på de møder, 
hvor der ikke er mange øvrige punkter på dagsordenen.   
 

5. Takster for vand og spildevand fra HOFOR 
Godkendes af bestyrelsen 30. november. Albertslund modtager dem 
den 20. november. v/Hans-Henrik Høg  
(bilag klar til Brugergruppemødet) 
 
Kort gennemgang og drøftelse af punktet.  
 

6. Takster for fjernvarme 2024 v/Niels Hansen 
(bilag klar til Brugergruppemødet)    
 
Kort gennemgang og drøftelse af punktet samt om fjernvarme og 
prisstigninger generelt.  
 

7. Status på udrulning af lavtemperaturfjernvarme v/Lasse Jakobsen og 
Niels Hansen 
 
Kort gennemgang af punktet. Det blev stillet spørgsmål til 
udrulningsplanen. Forsyningen forventer, at det meste af Albertslund er 
på lavtemperatur i 2025/2026,.  
 

8. Præsentation af nyt faktureringssystem på fjernvarmen v/ Lasse 
Jakobsen og Niels Hansen 
 
Kort gennemgang af punktet. Pia spurgte til en tydelig vejledning i 
brugen af systemet, så Brugergruppen efterfølgende kan vejlede om 
brugen af systemet. Punktet udskydes til umiddelbart inden 
implementering af systemet.  
 

9. Mere genbrug på genbrugspladsen v/Malte Harhorn 
Kort gennemgang af punktet.  
 

10. Orientering fra formanden 
 

11. Fra forvaltningen 
a. Konvertering til fjernvarme v/Niels Hansen 
b. Fjernvarme v/Niels Hansen 
c. Udebelysning v/Niels Hansen 
d. Affald og Genbrug v/Hans-Henrik Høg 
e. Klimaforum v/Hans-Henrik Høg 
f. Orientering fra Sundhedsrådet 
g. Orientering fra Naturgruppen   

 
Punkt 11 blev drøftet, om man kunne slå det sammen til et punkt eller 
om det er vigtigt at alle punkterne a-g fremgår. Arbejdsgruppen mente, 
at det var vigtig med tydeliggørelse af alle punkterne. 
 
Punkterne a-f blev gennemgået. 
 
Der blev stillet spørgsmål til gaskonverteringsprojektet, og 
reetableringen. Reetableringen forventes færdig i Herstedøster Villaby i 
november, og i Herstedøster Landsby ved årsskiftet.  
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Den del af belysninger, der endnu ikke er skiftet til LED, bliver tændt 
senest 1. januar 2024 
 
Den 1. december vil der blive afholdt Ungdommens Klimadag. Birthe 
orienterede kort om emnet. Programmet sendes ud sammen med dette 
referat. Arbejdsgruppen opfordrede til at få taget billeder og/eller film fra 
dagen.  
 
Karsten Wenneberg fortalte lidt om planen for næste års sundhedsdag 
den 8. juni 2024. 
 

12. Eventuelt 
 
Pia spurgte ind til belysning i hendes område. Den ældre belysning 
bliver tændt i hele Albertslund pr 1. januar 2024. Link til hjemmesiden 
bliver sendt ud med referatet. Det er planen at der bliver skrevet om 
belysningen i Albertslund Posten under kommunen informerer.  
 
Rudi – spørger til sukkerpakker hvorpå der står at det skal til pap. 
Skraldemanden havde taget poserne op af pap. Rudi vil gerne have en 
kontaktperson i forvaltningen. Forvaltningen anbefalede brug af de 
relevante funktionspostkasser, så der sikres et svar 
retur:affaldoggenbrug@albertslund.dk.  
 
Giv et praj – Pia og Rudi kom med eksempler på, at der fortsat opleves 
problemer med svar retur. Punktet skulle have været på dagsordenen i 
december, men skubbes til 2024. 
 
 
 
 
 
 
 

 

 


